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PROTOKÓŁ nr LIX/2023 

sesji Rady Miejskiej w Suwałkach 

odbytej w dniu 26 lipca 2023 r. w godzinach 900 – 1310 

w sali sesyjnej im. Józefa Gajewskiego nr 26  

Urzędu Miejskiego w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1  

 

Obradom przewodniczył Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej w Suwałkach.  

Radni obecni na sesji: 

1. Bogdan Bezdziecki  

2. Sylwester Cimochowski  

3. Zbigniew Roman De-Mezer 

4. Krystyna Gwiazdowska 

5. Jacek Juszkiewicz 

6. Mariola Brygida Karpińska  

7. Kamil Klimek 

8. Karol Korneluk 

9. Stanisław Kulikowski  

10. Kamil Lauryn 

11. Jacek Niedźwiedzki 

12. Adam Ołowniuk  

13. Zdzisław Przełomiec 

14. Jacek Roszkowski 

15. Anna Ruszewska 

16. Andrzej Turowski 

17. Łukasz Wojno 

18. Marek Lech Zborowski-Weychman 

 

Nieobecni radni: 

1. Tadeusz Czerwiecki 

2. Anna Maria Gawlińska 

3. Jarosław Józef Kowalewski 

4. Wojciech Pająk 

5. Jarosław Schabieński   

 

– Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

 

W obradach uczestniczyli: 

Prezydent Miasta, Zastępcy Prezydenta Miasta Suwałk, naczelnicy niektórych wydziałów 

Urzędu Miejskiego, kierownicy inspekcji, straży, prezesi i dyrektorzy niektórych jednostek 

organizacyjnych.  

– Listy obecności stanowią załączniki nr 2 – 4 do protokołu. 
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Ad pkt. 1 

Otwarcie obrad. 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył LIX sesję Rady Miejskiej  

w Suwałkach, jednocześnie informując, że obrady Rady Miejskiej realizowane były w sposób 

stacjonarny w Urzędzie Miejskim. Dodał, że w sali obrad znajdowały się osoby związane z 

zapewnieniem sprawnego przebiegu sesji, radni Rady Miejskiej oraz Panowie Prezydenci. 

Podkreślił, że pozostałe osoby zaproszone do uczestnictwa z uwagi na realizowaną tematykę 

obrad otrzymały link do zalogowania. Dodał również, że sesja jest transmitowana on-line, a 

więc obserwacja ze strony środków masowego przekazu i mieszkańców Miasta była 

zapewniona.  

 

Zdzisław Przełomiec powitał przybyłe osoby, których udział w obradach jest wymagalny: 

Czesława Renkiewicza – Prezydenta Miasta Suwałk, Romana Rynkowskiego – Zastępcę 

Prezydenta Miasta, Grzegorza Krysę – Zastępcę Prezydenta Miasta, Monikę Podziewską – 

Naczelnik Wydziału Budżetu i Finansów reprezentującą Skarbnika Miasta Suwałk. Następnie 

powitał przybyłego na obrady posła na Sejm RP Pawła Krutula.  

Powitał również przedstawicieli prasy, radia i telewizji oraz internautów.  

 

Następnie powitał radnych Rady Miejskiej w Suwałkach i stwierdził, że na 23 radnych 

ustawowego składu Rady w obradach bierze udział 18 radnych, w związku z powyższym 

istniało wymagane quorum do podejmowania prawomocnych uchwał.  

Dodał, że o swojej nieobecności poinformowali: Tadeusz Czerwiecki, Anna Maria 

Gawlińska, Jarosław Józef Kowalewski, Wojciech Pająk, Jarosław Schabieński. 

 

Ad pkt. 2 

Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że porządek obrad został 

radnym podany przy zawiadomieniu o zwołaniu sesji.  

Radni nie zgłosili uwag, wobec czego przyjęty został następujący porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji Rady Miejskiej w Suwałkach. 

2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad. 

3. Przyjęcie Protokołu nr LVIII/2023 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach  

z dnia 28 czerwca 2023 r. 

4. Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej  

w Suwałkach od dnia 28 czerwca 2023 roku.  

5. Wnioski i oświadczenia radnych. 

6. Sprawozdanie z działań podejmowanych na terenie Nadzoru Wodnego Suwałki  

na obszarach powiatu: augustowskiego, sejneńskiego, suwalskiego za rok 2022. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały nr L/648/2022 Rady 

Miejskiej w Suwałkach  z dnia 26 października 2022 r. w sprawie zamiaru likwidacji 

Szkoły Policealnej nr 1 w Suwałkach wchodzącej w skład Zespołu Szkół  

nr 1 w Suwałkach. 
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8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół 

ponadpodstawowych oraz szkół specjalnych, mających siedzibę na obszarze miasta 

Suwałki. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Statutu Domu Pomocy Społecznej „Kalina” w 

Suwałkach. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zadań Miasta 

Suwałki realizowanych w roku 2023 ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji 

Osób Niepełnosprawnych. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia programu działań zmierzających  

do poprawy warunków życia mieszkańców miasta Suwałki pn. „Suwalska Karta 

Mieszkańca”. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXVII/357/2020 Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 23 grudnia 2020 r. w sprawie przyjęcia Wieloletniego 

programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Miasta Suwałki  

na lata 2021-2025. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia 

przystanków komunikacyjnych w Suwałkach, których właścicielem albo zarządcą jest 

Gmina Miasto Suwałki, udostępnionych operatorom i przewoźnikom wykonującym 

regularne przewozy osób w publicznym transporcie zbiorowym oraz warunków i zasad 

korzystania z tych przystanków.  

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia założeń do planu zaopatrzenia  

w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe dla Miasta Suwałk na lata 2023-2037. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wymagań, jakie powinien spełniać 

przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności  

w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach 

przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych z terenu Miasta 

Suwałk.   

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powierzenia Przedsiębiorstwu Wodociągów  

i Kanalizacji w Suwałkach Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością realizacji zadania 

własnego Miasta Suwałki w zakresie zapewnienia zastępczego wywozu nieczystości 

ciekłych. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego terenu obejmującego działki o nr ewid.: 20476, 

20478, 20477/1, 20477/2 przy ul. Szwajcaria w Suwałkach.  

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego południowego rejonu ulicy Grunwaldzkiej  

w Suwałkach. 

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego terenu po byłym browarze Wacława Kunca  

w Suwałkach.  

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego rejonu ulic Sportowej i Aleksandry Piłsudskiej w Suwałkach.  

21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały  Rady Miejskiej  

w Suwałkach Nr L/458/01 z dnia 28 grudnia 2001 r. w sprawie  ustanowienia tytułów 
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„Honorowy Obywatel Miasta Suwałk” i „Zasłużony dla Miasta Suwałk”  

oraz regulaminu ich przyznawania. 

22. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Społeczności „Zielone 

Suwałki” na działalność Dyrektora Zarządu Dróg i Zieleni w Suwałkach. 

23. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta na 2023 rok. 

24. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2023-2041. 

25. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zasięgnięcia od komendanta wojewódzkiego 

Policji informacji o kandydatach na ławników. 

26. Informacje i odpowiedzi Prezydenta Miasta Suwałk. 

27. Zakończenie obrad sesji Rady Miejskiej w Suwałkach. 

 

Ad pkt. 3 

Przyjęcie protokołu nr LVIII/2023 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 28 czerwca 

2023 roku. 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że zgodnie z § 46 

Statutu Miasta Suwałk protokół obrad z LVIII/2023 sesji został sporządzony i wyłożony  

do wglądu radnym w Biurze Rady Miejskiej. Radni mogli zgłaszać poprawki lub uzupełnienia 

do protokołu nie później niż w dniu roboczym poprzedzającym sesję Rady Miejskiej, na 

której następuje przyjęcie protokołu, czyli w dniu 25 lipca 2023 r.  

 

W wymienionym terminie do treści protokołu radni nie zgłosili poprawek i uzupełnień,  

wobec powyższego protokół nr LVIII/2023 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia  

28 czerwca 2023 r., został przyjęty. 

 

Ad pkt. 4 

Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej  

w Suwałkach od dnia 28 czerwca 2023 roku.  

– Informacja stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że powyższą 

Informację wszyscy radni otrzymali w materiałach na sesję Rady Miejskiej. 

Uwag i pytań nie wniesiono, wobec czego Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk  

i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej w Suwałkach od dnia 28 czerwca 2023 roku, została 

przyjęta. 

 

Ad pkt. 5 

Wnioski i oświadczenia radnych. 

 

Zbigniew Roman De-Mezer zapytał czy Miasto zapewniło miejsca w szkołach 

ponadpodstawowych dla wszystkich chętnych uczniów.  

Następnie zapytał czy gdzieś na terenie miasta znajdują się odpady niebezpieczne.   
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Anna Ruszewska poruszyła temat Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego. Jak powiedziała 

uchwała Rady Miejskiej w sprawie SBO na 2024 rok zakłada, że „w ramach budżetu 

obywatelskiego nie mogą być realizowane projekty, które (…) efekty nie spełniają kryteriów 

ogólnodostępności”. Odczytała również co oznacza termin „ogólnodostępność”. Zapytała, jak 

zakup sprzętu nagłaśniającego na Arenę Suwałki wraz z wyposażeniem wpisuje się w to 

kryterium.  

 

Kamil Klimek zapytał jakie plany ma suwalski samorząd jeśli chodzi o aplikowanie do VIII 

edycji Polskiego Ładu. Zwrócił uwagę na dwa aspekty: odnawialne źródła energii oraz 

budowa i modernizacja infrastruktury sportowej. Jeśli chodzi o źródła energii powiedział, że 

panele fotowoltaiczne można byłoby umieścić na dachu OSiR czy Suwałki Arena i w ten 

sposób optymalizować koszty związane z energią elektryczną. Wspomniał też o 

infrastrukturze sportowej i potrzebie remontu skateparku.  

Następnie przypomniał, że kilka lat temu Miasto przekazało w darowiźnie grunty u zbiegu 

ulic Utrata i Leśna pod budowę nowego kompleksu sądu rejonowego. Zapytał na jakim etapie 

jest ta inwestycja. Kolejno zapytał o dworzec kolejowy, który również czeka na rewitalizację. 

 

Mariola Brygida Karpińska zapytała o szkoły branżowe w kontekście uczniów, którzy 

urodzili się w 2009 r. i brali udział w reformie szkolnictwa. Powiedziała, że te dzieci kończąc 

szkołę branżową nie będą miały ukończone 18 lat a w związku z tym zapytała czy Miasto 

planuje otwarcie szkoły branżowej II stopnia.   

 

Adam Ołowniuk wspomniał o Airshow, które spotkało się z dobrym odbiorem ze strony 

mieszkańców. Przy okazji zapytał o Motoshow, które ostatni raz odbyło się w 2019 r. – czy 

jest szansa na zorganizowanie takiej imprezy. Dopytał również czy jest szansa na 

wybudowanie torów dla miłośników motoryzacji.  

Następnie zapytał o podwyżki za bilety wstępu do Aquaparku, które mają być wprowadzone.   

 

Marek Lech Zborowski-Weychman przypomniał o złożonej przez niego interpelacji 

dotyczącej oświetlenia przystanków. Otrzymał odpowiedź, z której wynika, że nie ma 

możliwości zamontowania oświetlenia ze względów bezpieczeństwa. Dodał, że można 

zamontować lampy solarne. Przekazał jedną taką lampę Prezydentowi Miasta.  

Następnie wspomniał o naborze do szkół ponadpodstawowych. Powiedział, że wie iż są 

jeszcze wolne miejsca np. w klasie CYBER MIL, więc warto aby to wybrzmiało i uczniowie 

mogli jeszcze aplikować. Zapytał, czy miejsc w pozostałych klasach i szkołach wystarczy lub 

czy nie będzie ich za dużo.  

Zapytał również o szkolny budżet obywatelski – czy od września br. udałoby się go 

wprowadzić.  

Następnie zapytał o budowę pomnika A. Piłsudskiej – na jakim etapie są prace, które ma 

wykonać Miasto i czy wiadomo już, jakie będą koszty przygotowania terenu. 

 

Kamil Lauryn przypomniał o temacie, który zgłaszał na poprzedniej sesji dotyczącym 

sytuacji w Ośrodku Rehabilitacji. Zapytał czy Prezydent rozmawiał już na ten temat z 

Marszałkiem Województwa, ponieważ sytuacja staje się tam coraz bardziej poważna, jeśli 
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chodzi o pracowników.  

Następnie wspomniał o chodniku przy ul. Witosa, który wymaga remontu.  

Zapytał również czy wiadomo już, jakie drogi dostały dofinasowanie oraz o przejście 

aktywne, które miało powstać w mieście.  

Kolejno powiedział, że zakończył się remont placu zabaw na Placu M. Konopnickiej. Dodał, 

że liczy na to, że w miejskim budżecie znajdą się środki na remonty kolejnych placów zabaw.  

 

Bogdan Bezdziecki poruszył temat OSiR w kontekście śmierci jednego z użytkowników 

Aquaparku. Zapytał, jakie działania zostały podjęte w celu wyeliminowania tego typu 

zdarzeń, ale też w kontekście kolejnych skarg na funkcjonowanie Aquaparku i ratowników 

pracujących nad zalewem Arkadia. Zapytał czy są prowadzone kontrole tych obiektów. 

 

Jacek Roszkowski również zapytał o sytuację w OSiR, m.in. jak wygląda nabór na 

stanowiska kierownicze. Powiedział, że wpłynęła skarga do Komisji Skarg, Wniosków i 

Petycji, która jest rozpatrywana i analizowana.  

 

Zdzisław Przełomiec powiedział, że mieszkańcy pytają o Marię Andrejczyk, która jest 

związana z miastem stypendium. Poprosił o informację na temat ambasadorki suwalskiego 

sportu.  

 

Następnie Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej przekazał głos Pawłowi 

Krutulowi – Posłowi na Sejm RP, który przybył na obrady.  

 

Paweł Krutul – Poseł na Sejm RP powiedział, że od kilku lat jest wiceprzewodniczącym 

sejmowej komisji obrony narodowej. Dodał, że lobbował za powstaniem dywizji podlaskiej 

na terenie Województwa Podlaskiego, głosował za ustawą o obronie ojczyzny i rekordowym 

budżetem w historii kraju, jeżeli chodzi o dofinasowanie polskiej armii i zwiększenie liczby 

jednostek i żołnierzy. Podkreślił, że są to bardzo ważne sprawy dla regionu pod względem 

bezpieczeństwa, jak również pod względem zatrzymania młodych ludzi w regionie. Jest to 

również istotne pod względem powstawania miejsc pracy oraz demografii, aby młodzi nie 

wyjeżdżali z terenu województwa. Wymienił miejscowości, w których takie jednostki 

powstaną. 

Następnie wspomniał o Stanowisku Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 28 czerwca 2023 r. w 

sprawie wsparcia rozwoju społeczno-gospodarczego Suwałk w kontekście publikowanych 

informacji o zagrożeniach występujących w Przesmyku Suwalskim. Jak podkreślił będzie 

apelował do Premiera, aby progi inwestycyjne został zmniejszone dla Suwałk. Powiedział, że 

wszystkim powinno zależeć na tym, aby ta strona województwa się rozwijała, żeby te progi 

były niższe a co za tym idzie, aby do miasta przyjeżdżali inwestorzy.  

Wspomniał również, że wiadomo, że ucierpiała też turystyka, więc też powinno zostać 

przydzielone dofinasowanie na ten cel. Poprosił, aby zgłaszać mu tematy, które powinien 

poruszyć w pismach kierowanych do rządu.  

 

Mariola Karpińska powiedziała, że jeśli chodzi o Przesmyk Suwalski będzie odpływ 

przedsiębiorców i miasto jest pod tym względem poważnie zagrożone ekonomicznie. 



7 
 

Podkreśliła, że Miasto potrzebuje wsparcia, jeśli chodzi o ten temat, ponieważ firmy powoli 

wycofują się z Suwałk, bo żaden przedsiębiorca nie będzie inwestował dużych środków w 

miejscu, które jest nagłaśniane medialnie jako niebezpieczne. Podkreśliła, że jest to problem, 

o którym trzeba głośno mówić, aby nie dopuścić do sytuacji, że większość inwestorów 

wyjedzie z miasta.  

 

Ad pkt. 6 

Sprawozdanie z działań podejmowanych na terenie Nadzoru Wodnego Suwałki  

na obszarach powiatu: augustowskiego, sejneńskiego, suwalskiego za rok 2022. 

– Sprawozdanie stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że radni otrzymali  

ww. Sprawozdanie w materiałach sesyjnych.  

 

Uwag i pytań nie wniesiono, wobec czego Sprawozdanie z działań podejmowanych na terenie 

Nadzoru Wodnego Suwałki na obszarach powiatu: augustowskiego, sejneńskiego, 

suwalskiego za rok 2022, zostało przyjęte.  

 

Ad pkt. 7 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały nr L/648/2022 Rady 

Miejskiej w Suwałkach  z dnia 26 października 2022 r. w sprawie zamiaru likwidacji 

Szkoły Policealnej nr 1 w Suwałkach wchodzącej w skład Zespołu Szkół nr 

1 w Suwałkach. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

wniosek stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Anna Ruszewska – przewodnicząca Komisji Oświaty i Wychowania  przedstawił opinię 

komisji. – opinia stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Więcej uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 18 radnych) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LIX/776/2023 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 26 lipca 2023 r. 

w sprawie uchylenia uchwały nr L/648/2022 Rady Miejskiej w Suwałkach  z dnia 

26 października 2022 r. w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Policealnej nr 

1 w Suwałkach wchodzącej w skład Zespołu Szkół nr 1 w Suwałkach. 

– stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
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Ad pkt. 8 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół 

ponadpodstawowych oraz szkół specjalnych, mających siedzibę na obszarze miasta 

Suwałki. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

wniosek stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Anna Ruszewska – przewodnicząca Komisji Oświaty i Wychowania  przedstawił opinię 

komisji. – opinia stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Więcej uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 18 radnych) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LIX/777/2023 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 26 lipca 2023 r. 

w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół ponadpodstawowych oraz szkół 

specjalnych, mających siedzibę na obszarze miasta Suwałki. 

– stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

Ad pkt. 9 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Statutu Domu Pomocy Społecznej „Kalina” 

w Suwałkach. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

wniosek stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

Kamil Lauryn – przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa  przedstawił 

opinię komisji. – opinia stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

Więcej uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 18 radnych) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LIX/778/2023 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 26 lipca 2023 r. 

w sprawie Statutu Domu Pomocy Społecznej „Kalina” w Suwałkach. 

– stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

 



9 
 

Ad pkt. 10 

Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zadań 

Miasta Suwałki realizowanych w roku 2023 ze środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

wniosek stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

 

Kamil Lauryn – przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa  przedstawił 

opinię komisji. – opinia stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – przewodniczy Komisji Finansowo – Budżetowej przedstawił opinię 

komisji – opinia stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

 

Więcej uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 18 radnych) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LIX/779/2023 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 26 lipca 2023 r. 

zmieniająca uchwałę w sprawie określenia zadań Miasta Suwałki  

realizowanych w roku 2023 ze środków Państwowego Funduszu  

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. 

– stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

 
Ad pkt. 11 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia programu działań zmierzających 

do poprawy warunków życia mieszkańców miasta Suwałki pn. „Suwalska Karta 

Mieszkańca”. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

wniosek stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

 

Kamil Lauryn – przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa  przedstawił 

opinię komisji. – opinia stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

 

Zbigniew Roman De-Mezer powiedział, że obecnie kartę seniora mają prawo uzyskać 

mężczyźni, którzy skończyli 65 lat oraz kobiety, które skończyły 60 lat. Poprosił, aby zastanowić 

się nad zmianą kryterium przy kolejnej nowelizacji programu – aby nie było nim przejście na 

emeryturę, ale osiągnięcie 60 roku życia bez względu na płeć.  
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Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk powiedział, że można się nad tym zastanowić, 

ale warto wspomnieć, że karta mieszkańca kosztuje Miasto ponad 3 mln zł rocznie, więc trzeba to 

brać pod uwagę. 

 

Kamil Klimek przyznał rację radnemu Zbigniewowi De-Mezerowi, aby zrównać wiek seniorów, 

którym będzie przyznawana karta. Podkreślił, że część seniorów nie przechodzi na emeryturę 

wraz z osiągnięciem wieku emerytalnego, ale są nadal aktywne zawodowo i co za tym idzie nie 

przysługuje im ta karta. Dodał, że z rozmów z przedsiębiorcami, którzy są partnerami programu 

pn. Suwalska Karta Mieszkańca, wynika że jest to relacja jednostronna – korzysta Miasto i 

mieszkańcy a nie przedsiębiorcy. Podkreślił, że warto by było, aby co jakiś czas przypominać, kto 

jest partnerem programu, aby był to też element promocji.  

Następnie poprosił, aby Suwalską Kartę Mieszkańca promować podczas dużych wydarzeń jak np. 

Suwałki Airshow.  

 

Więcej uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 18 radnych) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LIX/780/2023 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 26 lipca 2023 r. 

w sprawie przyjęcia programu działań zmierzających do poprawy warunków życia 

mieszkańców miasta Suwałki pn. „Suwalska Karta Mieszkańca”. 

– stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 

 

Ad pkt. 12 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXVII/357/2020 Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 23 grudnia 2020 r. w sprawie przyjęcia Wieloletniego 

programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Miasta Suwałki  

na lata 2021-2025. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

wniosek stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

 

Kamil Lauryn – przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa przedstawił 

opinię komisji – opinia stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 

 

Łukasz Wojno – Wiceprzewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię komisji – opinia stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 

 

Kamil Lauryn powiedział, że temat sprzedaży mieszkań ciągnie się już kilka lat. 

Zawnioskował, aby część pieniędzy ze sprzedaży mieszkań trafiła do ZBM TBS i aby była 

przeznaczona na remonty i działania bieżące, bo w tym względzie jest duże zapotrzebowanie 

np. przy ul. Kościuszki, która jest wizytówką miasta. 



11 
 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta powiedział, że ZBM TBS zarządza zasobami 

miasta, ale ma też własny majątek w postaci np. lokali użytkowych. Dodał, że konstruując 

kolejny budżet trzeba będzie wziąć pod uwagę remonty budynków przy ul. Kościuszki. 

Wspomniał o opracowywaniu gminnego programu rewitalizacji, który jest przygotowywany z 

myślą o środkach finansowych, które będą przeznaczone na szeroko rozumianą rewitalizację. 

Dodał, że niestety program ten został negatywnie zaopiniowany przez służby wojewódzkiego 

konserwatora zabytków.  

Następnie powiedział, że jeśli chodzi o środki zewnętrzne na rewitalizację, będą one dostępne 

na remonty budynków, ale na przebudowy dróg w rejonach objętych rewitalizacją, już nie.  

Podkreślił również, że w ramach programu walki z niską emisją Miasto chce zlikwidować 

dymiące kominy zwłaszcza w swoich zasobach. Proces ten będzie trwał latami i konieczne 

jest poszukiwanie zewnętrznych źródeł finansowania. Wspomniał, że Miasto nie dostało 

środków finansowych na projekty złożone w ramach Polskiego Ładu m.in. na remont 

kamienicy przy ul. Kościuszki 45. Dodał, że trzeba będzie się zastanowić w związku z tym 

czy tego budynku nie wystawić na sprzedaż, bo w innym wypadku będzie stał pusty i 

niszczał. Podobny problem dotyczy budynku przy ul. Sejneńskiej 13.  

 

Więcej uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 18 radnych) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LIX/781/2023 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 26 lipca 2023 r. 

w sprawie zmiany uchwały nr XXVII/357/2020 Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 23 

grudnia 2020 r. w sprawie przyjęcia Wieloletniego programu gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem Gminy Miasta Suwałki na lata 2021-2025. 

– stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 

 

Ad pkt. 13 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia 

przystanków komunikacyjnych w Suwałkach, których właścicielem albo zarządcą jest 

Gmina Miasto Suwałki, udostępnionych operatorom i przewoźnikom wykonującym 

regularne przewozy osób w publicznym transporcie zbiorowym oraz warunków i zasad 

korzystania z tych przystanków.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

wniosek stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 

 

Łukasz Wojno – Wiceprzewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię komisji – opinia stanowi załącznik nr 34 do protokołu. 

 

Więcej uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 35 do protokołu. 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 18 radnych) uchwała, została przyjęta. 
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UCHWAŁA nr LIX/782/2023 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 26 lipca 2023 r. 

w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych  

w Suwałkach, których właścicielem albo zarządcą jest Gmina Miasto Suwałki, 

udostępnionych operatorom i przewoźnikom wykonującym regularne przewozy  

osób w publicznym transporcie zbiorowym oraz warunków  

i zasad korzystania z tych przystanków. 

– stanowi załącznik nr 36 do protokołu. 

 

Ad pkt. 14 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia założeń do planu zaopatrzenia w 

ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe dla Miasta Suwałk na lata 2023-2037. 

 
Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

wniosek wraz z autopoprawkami stanowi załącznik nr 37 do protokołu. 

 

Łukasz Wojno – Wiceprzewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię komisji – opinia stanowi załącznik nr 38 do protokołu. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 39 do protokołu. 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 18 radnych) uchwała wraz z 

autopoprawkami, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LIX/783/2023 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 26 lipca 2023 r. 

w sprawie uchwalenia założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną  

i paliwa gazowe dla Miasta Suwałk na lata 2023-2037. 

– stanowi załącznik nr 40 do protokołu. 

 

Ad pkt. 15 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wymagań, jakie powinien spełniać 

przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w 

zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach 

przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych z terenu Miasta 

Suwałk.   

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

wniosek stanowi załącznik nr 41 do protokołu. 

 

Łukasz Wojno – Wiceprzewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji – opinia stanowi załącznik nr 42 do protokołu. 
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Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 43 do protokołu. 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 17 radnych) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LIX/784/2023 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 26 lipca 2023 r. 

w sprawie określenia wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się  

o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie opróżniania zbiorników 

bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków  

i transportu nieczystości ciekłych z terenu Miasta Suwałk.   

– stanowi załącznik nr 44 do protokołu. 

 

Ad pkt. 16 

Rozpatrzenie uchwały w sprawie powierzenia Przedsiębiorstwu Wodociągów i 

Kanalizacji w Suwałkach Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością realizacji zadania 

własnego Miasta Suwałki w zakresie zapewnienia zastępczego wywozu nieczystości 

ciekłych. 

 

Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie 

uchwały – wniosek stanowi załącznik nr 45 do protokołu. 

 

Łukasz Wojno – Wiceprzewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji – opinia stanowi załącznik nr 46 do protokołu. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 47 do protokołu. 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 16 radnych) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LIX/785/2023 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 26 lipca 2023 r. 

w sprawie powierzenia Przedsiębiorstwu Wodociągów i Kanalizacji w Suwałkach Spółka 

z ograniczoną odpowiedzialnością realizacji zadania własnego Miasta Suwałki  

w zakresie zapewnienia zastępczego wywozu nieczystości ciekłych. 

– stanowi załącznik nr 48 do protokołu. 

 

Ad pkt. 17 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego terenu obejmującego działki o nr ewid.: 20476, 

20478, 20477/1, 20477/2 przy ul. Szwajcaria w Suwałkach.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

wniosek stanowi załącznik nr 49 do protokołu. 
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Łukasz Wojno – Wiceprzewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji – opinia stanowi załącznik nr 50 do protokołu. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 51 do protokołu. 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 16 radnych) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LIX/786/2023 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 26 lipca 2023 r. 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu obejmującego działki o nr ewid.: 20476, 20478, 20477/1, 20477/2 

przy ul. Szwajcaria w Suwałkach. 

– stanowi załącznik nr 52 do protokołu. 

 

Ad pkt. 18 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego południowego rejonu ulicy Grunwaldzkiej w 

Suwałkach. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

wniosek stanowi załącznik nr 53 do protokołu. 

 

Łukasz Wojno – Wiceprzewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji – opinia stanowi załącznik nr 54 do protokołu. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 55 do protokołu. 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 17 radnych) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LIX/787/2023 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 26 lipca 2023 r. 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego południowego rejonu ulicy Grunwaldzkiej w Suwałkach. 

– stanowi załącznik nr 56 do protokołu. 

 

Ad pkt. 19 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego terenu po byłym browarze Wacława Kunca w 

Suwałkach.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

wniosek stanowi załącznik nr 57 do protokołu. 
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Wspomniał, że przy okazji rozmowy z inwestorem została poruszona kwestia wysokości 

budynków w tej lokalizacji. Jak powiedział, Miasto stara się być otwarte na nowe inwestycje, 

jednak decydujący głos w tym temacie będzie miał wojewódzki konserwator zabytków.   

 

Łukasz Wojno – Wiceprzewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji – opinia stanowi załącznik nr 58 do protokołu. 

 

Jacek Roszkowski wspomniał, że dyskusja na ten temat odbyła się na posiedzeniu Komisji 

Finansowo-Budżetowej. Poruszono m.in. kwestię wysokości budynków, co może kłócić się z 

budownictwem, które tam występuje. W tej kwestii, jak powiedział, należy wziąć pod uwagę 

głos mieszkańców. 

 

Mariola Brygida Karpińska powiedziała, że jest to prywatny przedsiębiorca, który chce w 

mieście zainwestować, więc w granicach prawa, należy mu na to pozwolić. Miejska Architekt 

nadzoruje ten temat i ma do tego kompetencje, więc trzeba zaufać specjalistom. Podkreśliła, 

że nikt nie będzie chciał inwestować w mieście, jeśli samorząd będzie odstraszał każdego 

swoimi działaniami.  

 

Jacek Niedźwiedzki zapytał czy jeśli prawo będzie zezwalało na budowę takiego wysokiego 

budynku w tej lokalizacji, to Rada Miejska ma na to pozwolić. Jego zdaniem – jak powiedział 

– nie. 

 

Mariola Brygida Karpińska podkreśliła, że należy pozwolić działać w granicach prawa 

specjalistom w określonych dziedzinach. Dodała, że nie można blokować każdego ruchu i 

każdej decyzji, bo pewne obszary muszą się rozwijać, bo w innym wypadku inwestorzy 

przestaną się interesować miastem. 

 

Bogdan Bezdziecki powiedział, że w granicach prawa różne rzeczy można dopuścić do 

realizacji, ale radni powinni przede wszystkim występować w imieniu mieszkańców i 

przedstawiać ich obawy i głos w danym temacie. Przypomniał, że temat ulicy Wigierskiej był 

już podnoszony, kiedy mieszkańcy zgłaszali obawy dotyczące budowy osiedla i wysokich 

budynków. 

Przyznał, że radni nie powinni blokować inwestycji, ale powinny one współgrać 

architektonicznie i nie utrudniać życia mieszkańcom. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przypomniał, że jest to dopiero uchwała 

intencyjna a nie uchwalanie planu, bo nawet nie ma jeszcze projektu takiego planu. Dodał, że 

czasami są potrzebne odważne decyzje i patrzenie przez pryzmat przyszłości a nie 

przeszłości. Podkreślił, że organem stanowiącym jest Rada Miejska i może ona wnosić 

poprawki do projektu planu. Zachęcił do współtworzenia planu.  

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 59 do protokołu. 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 18 radnych) uchwała, została przyjęta. 
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UCHWAŁA nr LIX/788/2023 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 26 lipca 2023 r. 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu po byłym browarze Wacława Kunca w Suwałkach. 

– stanowi załącznik nr 60 do protokołu. 

 

Ad pkt. 20  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego rejonu ulic Sportowej i Aleksandry Piłsudskiej w Suwałkach.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

wniosek stanowi załącznik nr 61 do protokołu. 

 

Łukasz Wojno – Wiceprzewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji – opinia stanowi załącznik nr 62 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – opinia stanowi załącznik nr 63 do protokołu. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 64 do protokołu. 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 18 radnych) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LIX/789/2023 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 26 lipca 2023 r. 

w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego rejonu  

ulic Sportowej i Aleksandry Piłsudskiej w Suwałkach. 

– stanowi załącznik nr 65 do protokołu. 

 

Ad pkt. 21 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały  Rady Miejskiej w 

Suwałkach Nr L/458/01 z dnia 28 grudnia 2001 r. w sprawie  ustanowienia tytułów 

„Honorowy Obywatel Miasta Suwałk” i „Zasłużony dla Miasta Suwałk” oraz 

regulaminu ich przyznawania. 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że konieczność podjęcia 

przedmiotowej uchwały wynika z faktu prowadzenia prac merytorycznych nad projektem nowej 

uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach określającej kwestie opisane w uchwale uchylanej 

niniejszą uchwałą. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 66 do protokołu. 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 18 radnych) uchwała, została przyjęta. 
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UCHWAŁA nr LIX/790/2023 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 26 lipca 2023 r. 

w sprawie uchylenia uchwały  Rady Miejskiej w Suwałkach Nr L/458/01 z dnia 28 

grudnia 2001 r. w sprawie  ustanowienia tytułów „Honorowy Obywatel Miasta Suwałk” 

i „Zasłużony dla Miasta Suwałk” oraz regulaminu ich przyznawania 

– stanowi załącznik nr 67 do protokołu. 

 

Ad pkt. 22 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Społeczności „Zielone 

Suwałki” na działalność Dyrektora Zarządu Dróg i Zieleni w Suwałkach. 

 

Kamil Klimek – Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji przedstawił opinię 

Komisji – opinia stanowi załącznik nr 68 do protokołu. 

Podkreślił, że pomimo uznania skargi za bezzasadną docenia wrażliwość ekologiczną 

mieszkańców i ich głosy w tych kwestiach również trzeba brać pod uwagę.  

 

Anna Ruszewska przypomniała, że w ubiegłym roku złożyła interpelację dotyczącą 

opracowania standardów koszenia i pielęgnacji traw oraz wycinki starodrzewu. Dodała, że w 

odpowiedzi na tę interpelację był zapis, że takie standardy zostaną opracowane  a radna 

zostanie poinformowana odrębnym pismem o tych działaniach. Takiego pisma, jak 

powiedziała, nie otrzymała. Zapytała czy w tej sprawie były jakieś zalecenia Komisji 

Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki oraz czy Komisja ta dostała informację na temat planów 

opracowania standardów koszenia. Podkreśliła, że według niej trzeba spisać standardy i nie 

wpływałyby skargi tego typu.   

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk powiedział, że trzeba być czułym na to, co 

dzieje się w pogodzie i na bieżąco reagować. Wspomniał, że w ubiegłym roku ZDiZ 

opracował projekt standardów utrzymania zieleni i odbyła się na ten temat dyskusja na 

posiedzeniu Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki w wyniku której ustalono, że nie 

będą wprowadzane żadne standardy w temacie koszenia traw itp. Wspomniał, że temat wrócił 

również na posiedzenie Komisji w bieżącym roku i również nie było rekomendacji, aby 

opracować standardy koszenia trawy w mieście. 

Podkreślił, że w jego mniemaniu takie regulacje są zbędne a sprawę koszenia powinni na 

bieżąco kontrolować pracownicy do tego oddelegowani. Dodał, że ważne jest zachowanie 

zdrowego rozsądku a nie sztywne trzymanie się regulacji i grafików.  

 

Anna Ruszewska powiedziała, że według niej trzeba te standardy zapisać, bo być może nie 

dla wszystkich te kwestie utrzymania zieleni są oczywiste. Poprosiła, aby traktować 

interpelacje i odpowiadanie na nie poważnie i jeśli jest wzmianka o odrębnym piśmie to 

pamiętać o tym, aby je przesłać.  

 

Mariola Brygida Karpińska powiedziała, że jeśli służby dbają o miasto pod względem 

koszenia, odśnieżania itd. to trzeba dać im tę wolność, bo zajmują się osoby, które się na tym 
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znają. Dodała, że trzeba unikać sytuacji, kiedy służby pracują wedle ustalonego grafiku  a 

niekoniecznie jest to adekwatne do tego, co dzieje się w pogodzie.     

 

Jacek Roszkowski stwierdził, że standardy koszenia są potrzebne. Jeśli ZDiZ opracował 

takie standardy tzn. że nie zrobił tego bezpodstawnie. Dodał, że gdyby te standardy były 

wdrożone w życie to nie byłoby tej dyskusji.    

 

Kamil Lauryn zapytał, według jakich standardów podzielić zieleń. Podkreślił, że według 

niego wprowadzenie standardów to nie jest dobry pomysł, bo w ZDiZ są kompetentni 

pracownicy i to oni powinni pilnować utrzymania zieleni wedle bieżących potrzeb i stanu 

pogody.  

 

Zbigniew Roman De-Mezer powiedział, że jeśli został powołany Zarząd Dróg i Zieleni, to 

trzeba dać mu pracować. Zaapelował, aby zastanowić się nad tym, gdzie są kompetencje 

Rady Miejskiej a gdzie wychodzi się trochę za daleko. Dodał, że jeśli temat był omawiany na 

posiedzeniu Komisji Ekologii i była w tym względzie wydana opinia, to trzeba ją uszanować.  

 

Bogdan Bezdziecki podkreślił, że posiedzenia wszelkich komisji Rady Miejskiej są otwarte i 

każdy może w nich uczestniczyć bez specjalnego zaproszenia.  

Powiedział, że jeśli chodzi o standardy to można je wypracować tam, gdzie zachodzą stałe 

czynniki i uwarunkowania. Zapytał, jak wypracować standardy dla tematu, w którym 

najwięcej zależy od czynnika nieprzewidywalnego, czyli od pogody.  

Powiedział, że temat trzeba zostawić odpowiednim służbom, a jeśli są jakieś 

nieprawidłowości to je po prostu zgłaszać.  

 

Stanisław Kulikowski podkreślił, że nie da się w takim temacie opracować standardów. 

Dodał, że potrzebny jest rozsądek. 

 

Jacek Roszkowski podkreślił, że należy wykazać się szacunkiem wobec mieszkańców, 

którzy tego typu skargi składają. Dodał, że wypracowując takie standardy daje się tym 

mieszkańcom szanse, aby ich głos był bardziej słyszalny.   

 

Kamil Klimek podkreślił, że skarżący mieli możliwość wypowiedzenia się, zaprezentowania 

swojego stanowiska, obaw podczas ostatniego posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i 

Petycji. Powiedział, że są tematy, które warto załatwiać na poziomie komisji i nie przenosić 

ich na sesję, na której powinny odbywać się dyskusje w bardzo istotnych dla miasta 

sprawach.   

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej na prośbę o udzielenie ponownego 

głosu radnemu Jackowi Roszkowskiemu, podkreślił, że w Statucie jest zapis, że radny może 

zabierać głos dwukrotnie. Poprosił o nienadużywanie zapisów. Udzielił głosu radnemu 

Jackowi Roszkowskiemu, jednak poprosił o krótką, rzeczową wypowiedź. Dodał, że punkt 

dotyczy rozpatrzenia skargi.  
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Jacek Roszkowski podkreślił, że skargi będą się powtarzać, jeżeli nie będzie ustalonych 

pewnych zasad działania.   

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 69 do protokołu. 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 16 radnych; „wstrzymał się „ – 1 

radny) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LIX/791/2023 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 26 lipca 2023 r. 

w sprawie rozpatrzenia skargi Społeczności „Zielone Suwałki”  

na działalność Dyrektora Zarządu Dróg i Zieleni w Suwałkach. 

– stanowi załącznik nr 70 do protokołu. 

 

Ad pkt. 23 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta na 2023 rok. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

wniosek stanowi załącznik nr 71 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – opinia stanowi załącznik nr 72 do protokołu. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 73 do protokołu. 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 14 radnych; „przeciw” – 1 radny) 

uchwała wraz z autopoprawkami, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LIX/792/2023 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 26 lipca 2023 r. 

w sprawie zmian w budżecie Miasta na 2023 rok. 

– stanowi załącznik nr 74 do protokołu. 

 

Ad pkt. 24 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2023-2041. 

 

Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie 

uchwały – wniosek stanowi załącznik nr 75 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – opinia stanowi załącznik nr 76 do protokołu. 
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Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 77 do protokołu. 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 14 radnych; „przeciw” – 3 radnych) 

uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LIX/793/2023 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 26 lipca 2023 r. 

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej  

Miasta Suwałki na lata 2023-2041. 

– stanowi załącznik nr 78 do protokołu. 

 

Ad pkt. 25 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zasięgnięcia od komendanta wojewódzkiego 

Policji informacji o kandydatach na ławników. 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że w celu 

przeprowadzenia procedury wyboru ławników, zgodnie z wymogami określonymi w ustawie 

z dnia 27 lipca 2001 r. Prawo o ustroju sądów powszechnych art. 162 § 9. Rady gmin 

zasięgają od komendanta wojewódzkiego Policji albo komendanta stołecznego Policji 

informacji o kandydatach na ławników. Informacje jakie zostaną przekazane przez 

komendanta wojewódzkiego Policji będą podstawą do oceny przez Radę Miejską w 

Suwałkach czy poszczególni kandydaci na ławników są godni sprawowania tej funkcji. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 79 do protokołu. 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 18 radnych) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LIX/794/2023 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 26 lipca 2023 r. 

w sprawie zasięgnięcia od komendanta wojewódzkiego Policji  

informacji o kandydatach na ławników. 

– stanowi załącznik nr 80 do protokołu. 

 

Ad pkt. 26 

Informacje i odpowiedzi Prezydenta Miasta Suwałk. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odniósł się do pytania radnego Zbigniewa 

De-Mezera o odpady niebezpieczne składowane na terenie miasta. Powiedział, że sytuacja 

jest monitorowana na bieżąco i nie ma sygnałów świadczących o tym, że na terenie miasta 

takie materiały są składowane. Dodał, że jeśli wpływają jakiekolwiek sygnały w tym zakresie 

wówczas przeprowadzana jest kontrola, było ich w bieżącym roku 13 i były one związane 
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głównie z nielegalnymi wysypiskami śmieci itp. Podkreślił, że sytuację trzeba mieć pod 

kontrolą.  

 

Następnie odniósł się do pytania radnej Anny Ruszewskiej o SBO. Powiedział, że po 

corocznych dyskusjach polecił pracownikom wydziału, aby najpóźniej do czwartego kwartału 

napisać na nowo projekt uchwały dotyczący SBO i radni będą mieli czas na zgłoszenie uwag 

do tego projektu, aby nie było zarzutów, że coś jest nie tak.  

Jeśli chodzi o nagłośnienie do hali Areny powiedział, że w uchwale jest zapis o tym, że 

weryfikacji ostatecznej dokonuje zespół, którego skład osobowy oraz tryb pracy określa w 

zarządzeniu prezydent. Wśród członków zespołu jest 18 osób i są to również radni Rady 

Miejskiej. Dodał, że jeśli chodzi o projekt nagłośnienia hali 11 osób było „za”, 1 osoba 

„przeciw” i 2 osoby wstrzymały się od głosu. Zapytał czy wobec takiego werdyktu komisji 

weryfikacyjnej Prezydent ma kompetencje, aby podważać prace zespołu. Dodał, że zdaniem 

komisji kryterium ogólnodostępności zostało spełnione, ponieważ każdy mieszkaniec może 

korzystać z tego obiektu. Dodał, że jeśli Prezydent ma ponosić odpowiedzialność za 

weryfikację projektów to taki zapis powinien się znaleźć w uchwale.   

Podkreślił, że wszelkie kwestie budzące wątpliwości można wyjaśniać na bieżąco u 

pracowników merytorycznych.  

 

Jeśli chodzi o temat zgłoszony przez radnego Kamila Klimka dotyczący projektów 

planowanych do zgłoszenia w ramach kolejnej edycji Polskiego Ładu powiedział, że Miasto 

ma problem z wysokimi cenami energii elektrycznej. Wspomniał, że Wydział Inwestycji ma 

przeanalizować na ile da się zrealizować projekt związany z OZE w Aquaparku w budżecie  

2 mln zł, co byłoby pierwszym projektem złożonym w ramach Polskiego Ładu. Jeśli chodzi o 

projekty do 8 mln zł powiedział, że w ramach środków na rewitalizację nie będą one 

przyznawane na przebudowę dróg, więc zaproponował, aby przebić ul. Muzyczną i połączyć 

ją z ul. Kościuszki, uporządkować teren przy SSSE. Wspomniał też o koncepcji przebudowy 

ul. Waryńskiego na odcinku od Kościuszki do Noniewicza. Jak powiedział, według niego 

można byłoby to połączyć w jeden projekt, który być może zamknąłby się w kwocie 8 mln zł.  

Jeśli chodzi o kategorię wniosków za 30 mln zł powiedział, że według niego trzeba spojrzeć 

na drogi osiedlowe, ponieważ z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg Miasto dostaje 

dofinasowanie np. na jedną inwestycję z kilku złożonych, więc w takim tempie remonty dróg 

będą trwały latami. W związku z tym, jak powiedział, poprosił pracowników o 

przeanalizowanie, jakie drogi można byłoby zgłosić w ramach dużego projektu z Polskiego 

Ładu. Zapowiedział, że jak Wydział Inwestycji przygotuje koncepcję, zaprosi radnych na 

spotkanie, aby ten temat omówić.  

W temacie budowy nowej siedziby sądu rejonowego powiedział, że projekt jest w 

przygotowaniu, zostało też wydane pozwolenie na budowę. Podkreślił, że inwestycja ta  jest 

potrzebna, jednak nie jest to inwestycja Miasta. Natomiast jeśli chodzi o dworzec kolejowy, 

Prezydent Miasta powiedział, że remont jest projektowany już kolejny raz, ale nie ma 

postępu. Podkreślił, że jest to inwestycja niezależna od Miasta. Wspomniał o problemach 

związanych z budową Rail Batica na odcinku Ełk –Trakiszki i obawach, że szybka kolej 

zakończy się na Ełku.  
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Następnie odniósł się do wypowiedzi radnego Adama Ołowniuka na temat motoshow, które 

odbyło się w 2019 r. Przyznał, że impreza przyciągnęła wtedy wielu uczestników, jednak na 

pasie startowym powstało wiele szkód m.in. zniszczona została nawierzchnia pasa startowego 

i oświetlenie boczne pasa. Dodał, że trwa ostatni etap procedowania miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego rejonu lotniska i będą tam możliwe inwestycje związane ze 

sportami motorowymi, które mógłby wykonać chętny przedsiębiorca, ponieważ organizacja 

takiej inwestycji nie jest zadaniem Miasta. 

Jeśli chodzi o temat podwyżek biletów do Aquaparku powiedział, że od 15 lipca ceny wzrosły 

o 2 zł. Dodał, że oczekuje teraz sprawozdania finansowego OSiR za I półrocze.  

 

Jeśli chodzi o temat interpelacji w sprawie oświetlenia wiat przystankowych, o czym mówił 

radny Marek Zborowski-Weychman powiedział, że do przystanku musi być wykonane 

przyłącze elektryczne, chyba że będzie to oświetlenie solarne, to wówczas nie jest to 

konieczne. Wspomniał o petycjach ze strony radnych i mieszkańców, aby oświetlenie uliczne 

działało w mieście dłużej. Jak powiedział, podjął decyzję, aby do końca wakacji oświetlenie 

działało w godzinach nocnych. Dodał, że z pewnością na oświetleniu ulicznym trzeba 

oszczędzać, więc przy zmianie przystanków ZDiZ może przeanalizować sprawę oświetlenia 

wiat przystankowych w celu poprawy bezpieczeństwa.  

Następnie odniósł się do pytania o budowę pomnika A. Piłsudskiej. Jak powiedział, została 

podjęta uchwała w tej sprawie, więc kolejnym krokiem powinno być zawarcie umowy 

pomiędzy Miastem a Związkiem Piłsudczyków. Muszą zostać poczynione ustalenia 

dotyczące tego, kto będzie zajmował się przygotowaniem terenu. Odnośnie wizualizacji 

pomnika powiedział, że nie ma ona zbyt pochlebnych opinii, więc trzeba zadbać o to, żeby 

pomnik dobrze wyglądał i nie trzeba było się go wstydzić.  

 

Następnie odniósł się do wypowiedzi radnego Kamila Lauryna odnośnie sytuacji w Ośrodku 

Rehabilitacji. Powiedział, że nie wiedział, że sytuacja wygląda w ten sposób, jak opisuje to 

radny. Dodał, że porozmawia z Marszałkiem o tym temacie. Dyrektor Ośrodka uspakajała, że 

sytuacja się klaruje i wyjaśnia. Zaznaczył, że wróci do tematu.  

Jeśli chodzi o remont chodnika na ul. Witosa przyznał, że wymaga on remontu. ZDiZ przyjął 

to zadanie do realizacji na listę rezerwową w zakresie prac remontowych na bieżący rok. 

Wspomniał również o wnioskach, jakie Miasto złożyło do Rządowego Programu Rozwoju 

Dróg. Było to 7 projektów, z czego Miasto otrzymało środki na 1 – remont ul. Świerkowej.  

Część z projektów trafiła na listy rezerwowe. Dodał również, że w ramach Rządowego 

Funduszu Rozwoju Dróg był konkurs na zadania mające na celu poprawę bezpieczeństwa 

niechronionych uczestników ruchu drogowego. Miasto złożyło kilka wniosków, ale nie ma 

jeszcze rozstrzygnięcia.  

Następnie Prezydent Miasta odniósł się do tematu remontu placów zabaw. Jak powiedział, 

remont placu zabaw na Placu M. Konopnickiej został wykonany. Trwają prace nad 

przetargami na kolejne place zabaw.  

W temacie przejść dla pieszych Prezydent Miasta powiedział, że cały czas prace w tym 

temacie trwają pod różnym kątem poprawy bezpieczeństwa na przejściach m.in. poprzez 

wykonanie oznakowania przejść dla pieszych, azylu dla pieszych, montaż sygnalizatorów 
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wibracyjnych, zakup mobilnego miasteczka ruchu drogowego. Podkreślił, że Miasto 

sukcesywnie składa wnioski w tym temacie i będzie to robiło nadal.  

 

Następnie Prezydent Miasta odniósł się do pytania radnego Jacka Roszkowskiego 

dotyczącego nieprawidłowości przy naborze na stanowiska kierownicze. Powiedział, że jeśli 

jest nabór to odbywa się on zgodnie z ustawą o pracownikach samorządowych i procedury 

muszą być przestrzegane. Podkreślił, że nie docierały do niego głosy mówiące o tym, że 

przepisy nie zostały zachowane, jednak są narzędzia, aby takie sprawy skontrolować np. 

poprzez Wydział Audytu i Kontroli.  

 

Jeśli chodzi o temat poruszony przez radnego Zdzisława Przełomca dotyczący Marii 

Andrejczyk, Prezydent Miasta powiedział, że z niepokojem śledzi doniesienia medialne 

dotyczące tego czy wystąpi ona w Mistrzostwach Polski.  Dodał, że jeśli nie wystartuje w 

tych mistrzostwach to trzeba będzie zorganizować spotkanie i porozmawiać o przyszłości, bo 

z budżetu miasta jest finansowana zawodniczka, która nie startuje.     

 

Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta Miasta odniósł się do pytania radnych Zbigniewa 

De-Mezera i Marka Zborowskiego-Weychmana na temat naboru do szkół 

ponadpodstawowych. Jak powiedział był to nabór rekordowy, ale było to m.in. spowodowane 

tym, że były to roczniki, kiedy część uczniów zaczynała naukę jako 6-latkowie a część jako 7-

latkowie. Dodał, że powstały trzy dodatkowe oddziały w liceach ogólnokształcących, dwa w 

technikach i jeden z szkole branżowej I stopnia.  

Jeśli chodzi o klasę CYBER MIL w I LO powiedział, że może ona liczyć maksymalnie 15 

uczniów. W ubiegłym roku klasa powstała, natomiast w tym roku jest 9 chętnych. Dyskusja 

na ten temat odbyła się na posiedzeniu Komisji Oświaty i Wychowania i zdaniem radnych 

trzeba ten oddział otworzyć pomimo mniejszej liczby chętnych. Dodał również, że wolnych 

miejsc w szkołach ponadpodstawowych jest jeszcze sporo, więc na pewno uczniowie się 

dostaną, choć nie wszyscy do szkół pierwszego wyboru.  

Następnie Roman Rynkowski odniósł się do wyników matur. Powiedział, że w tym roku są 

one wysokie. Uczniowie suwalskich szkół, jeśli chodzi o zdawalność i o większość 

przedmiotów, uzyskali wyniki wyższe nie tylko od maturzystów z Łomży, ale również z 

Białegostoku.  

Podkreślił, że jeśli chodzi o przyszłoroczny nabór może być z tym problem, bo uczniów 

będzie mniej.  

 

Kolejno Roman Rynkowski odniósł się do pytania radnej Marioli Karpińskiej o szkoły 

branżowe II stopnia. Przyznał, że jest to problem. Osoby, które organizowały reformę oświaty 

nie przewidziały sytuacji, że szkołę branżową I stopnia będą kończyli niepełnoletni 

uczniowie, którzy nadal podlegają obowiązkowi nauki. Powiedział, że sytuacja jest i będzie 

monitorowana.  

 

Jeśli chodzi o śmiertelny wypadek w Aquaparku, o co pytał radny Bogdan Bezdziecki, 

Roman Rynkowski powiedział, że podjęte działania zostaną radnemu opisane szczegółowo i 

przekazane na piśmie, zarówno po stronie Urzędu Miejskiego, jak i Dyrektora OSiR. 
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Podkreślił, że obecnie wyrok jest nieprawomocny a kiedy się uprawomocni zostaną podjęte 

dalsze działania.  

 

Na koniec odniósł się do tematu szkolnego budżetu obywatelskiego, o który pytał radny 

Marek Zborowski-Weychman. Jak powiedział jest gotowy projekt takiego budżetu 

szkolnego i Miasto chciałoby go skonsultować z radnymi, którzy są zainteresowani tym 

tematem oraz z Młodzieżową Radą Miejską tak, aby od 1 września br. ten szkolny budżet 

obywatelski zafunkcjonował.   

 

Ad pkt. 27 

Zakończenie obrad sesji Rady Miejskiej w Suwałkach. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta zaprosił na nadchodzące wydarzenia m.in. Dni 

Suwałk, Festiwal Wajda na nowo, koncerty itp.  

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej zapowiedział, że kolejna sesja jest 

planowana 27 września o godzinie 11:00. Zapowiedział, że sierpień to miesiąc, w którym 

nastąpi przerwa wakacyjna w pracy Rady Miejskiej, nie będzie sesji ani dyżurów radnych. 

Dodał, że samorząd pracuje, będą dyżury Prezydenta Miasta oraz Przewodniczącego Rady.  

 

Kończąc LIX sesję Rady Miejskiej Zdzisław Przełomiec podziękował gościom, 

Prezydentom oraz radnym za uczestnictwo i aktywny udział.  

 

Na tym protokół zakończono.      

 

 

 

Przewodniczący 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

Zdzisław Przełomiec 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokół sporządziła: Anna Przybycień 
 

Podinspektor w Biurze Rady Miejskiej Urzędu Miejskiego w Suwałkach  


